
NIVRA-leden akkoord met elf ontwerpverordeningen 
 

Tijdens de Algemene Ledenvergadering van 28 juni 2012 gaven de NIVRA-leden hun 

goedkeuring aan het jaarverslag en jaarrapport 2011, de herziene begroting 2012, de begroting 

2013 en elf ontwerpverordeningen. Een tijdens de vergadering opgestelde motie om toelichting 

te geven over het in februari naar buiten gebrachte ‘Actal-cijfer’ werd verworpen. 

 

Circa zeventig leden hadden zich op 28 juni 2012 verzameld in het Spant! in Bussum. Naast de 

notulen van 2011, het jaarverslag en jaarrapport 2011, de herziene begroting 2012 en begroting 2013, 

stond alleen een stemming over elf ontwerpverordeningen op de agenda. 

NIVRA-voorzitter Ruud Dekkers trapte af met een overzicht van de NBA-activiteiten in 2011,  de 

eerste zes maanden van 2012 en een vooruitblik op de belangrijkste NBA-thema’s voor het komende 

halfjaar. Het Actieprogramma MKB-accountant is daarbij een van de speerpunten. 

In zijn speech greep Dekkers ook nog even terug op het in het NBA Plan van Aanpak opgenomen 

voornemen tot een verbod op commerciële prikkels bij wettelijke controleopdrachten. Een hiertoe in 

de VAO op te nemen verordening werd op de vergadering nog niet gepresenteerd. Dit vanwege het 

grote aantal te verwerken reacties, de ingrijpendheid van de maatregel en de omstandigheid dat de 

NBA over de verordening nog in overleg is met toezichthouder AFM. “We gaan met deze maatregel 

verder dan de wet vraagt”, lichtte Dekkers toe. “Maar wij zijn er mee bezig en hopen de 

ledenvergadering in december 2012 een voorstel voor te leggen”. 

 

Kantoren en het debat 

De NIVRA-voorzitter herhaalde tijdens zijn overzicht van de NBA-activiteiten nog eens zijn al eerder 

geuite mening het “jammer te vinden” dat de kantoren niet actiever deelnemen aan het 

maatschappelijke debat. “Dat begrijp ik als het over een incident gaat dat het eigen kantoor betreft, 

maar dat laat onverlet de plicht om zich maatschappelijk breder te verantwoorden.” 

Ook de nu al enkele jaren achtereen tegenvallende resultaten van de kwaliteitstoetsing (eenderde van 

de kantoren scoorde een onvoldoende) kregen de aandacht. Om de situatie te verbeteren zal de NBA 

vaker naar de tuchtrechter stappen, tekent de NBA in september een toezichtconvenant met de AFM 

en werkt ze ook al samen met de Belastingdienst om gesignaleerd ontoelaatbaar gedrag van 

accountants beter te kunnen aanpakken. Daarnaast zal in dit verband vanuit de beroepsorganisatie 

bijzondere aandacht worden geschonken aan startende accountantspraktijken.  

 

Elf verordeningen 

Ook in dit beleid ter verbetering past de aangescherpte ontwerpverordening op de Kwaliteitstoetsing 

NIVRA die aan de leden werd voorgelegd. Deze verordening was een van de elf 

ontwerpverordeningen die tijdens de vergadering werden aangenomen en was samen met de ontwerp-

Contributieverordening 2013 daarvan de belangrijkste. Een deel van de elf verordeningen had te 

maken met de harmonisatie tussen NIVRA en NOvAA. 

Om het behandelen van de ontwerpverordeningen efficiënter en vlotter te laten verlopen was hierbij 

overigens sprake van een ‘experiment’. In plaats van elke verordening apart in te leiden en voor te 

lezen, werd met toestemming van de aanwezigen het hele pakket in één keer aan de vergadering 

voorgelegd. Ze werden alle aangenomen, zonder dat er behoefte was aan stemming. 

 

Jaarverslagen en begrotingen 

Bestuurslid Joop Winterink gaf een toelichting op het gecombineerde NBA-jaarverslag en jaarrapport 

2011 (combinatie van NIVRA- en NOvAA-cijfers) de herziene begroting 2012 en de begroting voor 

2013. Hij vertelde daarbij dat, teneinde het goede voorbeeld te geven, alle door de controlerend 

accountant(s) geconstateerde controleverschillen in de jaarrekeningen zijn verwerkt, ongeacht het al of 

niet materieel zijn van die verschillen.  

Na een discussie met één aanwezige in de zaal over het al of niet wenselijk zijn van een 

gecombineerde jaarrekening terwijl de twee beroepsorganisaties formeel nog niet zijn gefuseerd, werd 

het jaarrapport ter stemming gebracht en met één stem tegen aangenomen. Bij de voorgelegde 

begroting bestond in de zaal geen behoefte aan stemming. 

 



Motie Actal-cijfers 

Wel gestemd werd er over een tijdens de vergadering opgestelde motie over openbaarmaking van de 

berekening van het in februari 2012 door de NBA aan Actal verstrekte cijfer van 75 miljoen euro aan 

administratieve lasten die zouden ontstaan als gevolg van de door de Tweede Kamer gewenste 

verplichte roulatie van controlerend accountantskantoren bij oob-cliënten en het verbod op combinatie 

van controle en advies bij die bedrijven. 

Hoogleraar Marcel Pheijffer vroeg staande de vergadering om openheid over die berekeningen, daarbij 

vermeldend dat hij het getal zelf minder belangrijk acht dan het “hele proces daar omheen”. Hij vroeg 

zich af waarom hij “een beroep zou moeten doen op de WOB (Wet Openbaarheid Bestuur, red.) om 

gegevens te krijgen waar ik als lid recht op heb?”. 

Nadat Ruud Dekkers stelde dat over zo’n verzoek dan in het bestuur zou moeten worden gesproken 

(“als bestuur hebben we een verantwoordelijkheid, en die hebben we in dit geval genomen door de 

cijfers niet te publiceren”), poogde Harry Mock de vraag naar een formeler niveau te tillen door een 

motie in te dienen. 

Die motie, die ter ondertekening de zaal rondging, vroeg het bestuur openheid aan de leden te 

verstrekken over het Actal cijfer en eindigde met de zin: “Als uit de onderbouwing zou blijken dat dit 

bedrag onjuist is, zou een rectificatie op zijn plaats zijn.”  

In de uiteindelijke stemming werd de motie met zestien stemmen voor en 29 tegen (acht 

onthoudingen) verworpen.  


